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Kennisnemen van

De bouw van de Brede School Zilverackers is in volle gang; de oplevering vindt naar 
verwachting plaats begin 2024. Tot onze grote teleurstelling heeft de school van 
Enexis te horen gekregen dat Enexis  de benodigde capaciteit aan elektriciteit niet kan
leveren. Omdat we niet kunnen inschatten wanneer Enexis wel elektriciteit kan leveren
zijn er alternatieven onderzocht om de school toch operationeel te kunnen maken. 

Inleiding

Zoals u weet, is de bouw van de Brede School Zilverackers in volle gang. Naar 
verwachting wordt de school begin volgend jaar opgeleverd. Met deze 
raadsinformatiebrief willen we u op de hoogte stellen van het feit dat tot onze grote 
teleurstelling  de school van Enexis te horen heeft gekregen dat Enexis  de benodigde 
capaciteit aan elektriciteit niet kan leveren. 

Er zijn inmiddels meerdere gesprekken gevoerd met Enexis om de urgentie van 
levering te benadrukken, maar de netbeheerder geeft aan, ondanks de ook door hen 
gevoelde urgentie, niet de gewenste capaciteit te kunnen leveren. 

Toestaan prioritering door de ACM
Het gebrek aan capaciteit op het elektriciteitsnet is niet alleen een probleem in 
Veldhoven, maar is een groot landelijk probleem. Daarover is uw raad al op meerdere 
momenten geïnformeerd. Er staat een groot aantal klanten op de wachtlijst van Enexis
en andere netbeheerders. Het uitbreiden van elektriciteitsnetten is in volle gang, maar
kost veel tijd. De Autoriteit Consument & Markt (ACM) wil om die reden een prioritering
toestaan van projecten die bijdragen aan belangrijke maatschappelijke doelen 
voorrang te geven. Helaas heeft Enexis ons laten weten, vooruitlopend op definitieve 
besluitvorming daarover medio 2024, vooralsnog geen gevolg te kunnen geven aan 
deze uitnodiging tot prioritering. 

Juridische stappen en regionale aandacht
Gemeente Veldhoven is zoals gezegd teleurgesteld over het nieuws van Enexis. We 
willen alles in het werk stellen om te kijken welke mogelijkheden er zijn om toch de 
benodigde elektriciteit te laten leveren aan de Brede School. We overwegen juridische 
stappen te nemen tegen Enexis. Ook kijken we naar alternatieve manieren om energie
te genereren en zo de school toch volgens plan te kunnen openen. Daarnaast vraagt 
de verantwoordelijk portefeuillehouder aandacht voor dit onderwerp binnen de MRE 
Regionale Energie Strategie (RES). Doel is daar om te onderzoeken of elders in de 
regio ook maatschappelijke voorzieningen de dupe worden van netcongestie en zo ja, 
of we kunnen optrekken met gemeenten waar soortgelijke problemen spelen.

Alternatieven voor energielevering
Omdat we niet kunnen inschatten wanneer Enexis wel elektriciteit kan leveren zijn er 
alternatieve onderzocht om de school toch operationeel te kunnen maken. Hierdoor 
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moeten we (tijdelijke) aanpassingen maken aan de installaties. Te denken valt aan 
diesel gestookte boilers (geluidsarm, geplaatst in containers buiten de school) 
aangevuld met een batterij. Binnen een duurzaam opgezette wijk is dit in principe 
geen wenselijke situatie. Echter de situatie vraagt om alle mogelijke alternatieven te 
onderzoeken. Met deze aanpassingen kunnen we het gebouw verwarmen en is er 
elektriciteit om de school te laten functioneren. De tijdelijke maatregelen vragen ook 
om financiële bijdragen die niet voorzien zijn binnen het project. Deze consequenties 
worden nu in beeld gebracht. 

Toekomst
Uiteraard kijken we ook verder dan de oplevering van de Brede school Zilverackers. 
We zijn ons ervan bewust dat het niet kunnen aansluiten van een voorzieningen of 
bedrijven een vaker terugkerend probleem zal zijn. Binnen de MRE-RES is een 
programmalijn ingericht voor het toekomstbestendig maken van het energiesysteem. 
Tevens staat het onderwerp hoog op de Brainportagenda, ook als het gaat om steun 
van het rijk om prioritering van de netcongestie-aanpak in onze regio. En natuurlijk 
zetten we als gemeente Veldhoven ook zelf de nodige stappen. Naast de al genoemde 
juridische toetsing van de mededeling van Enexis werven we onder meer een eigen 
Adviseur energiesysteem, die samen met maatschappelijke organisatie en bedrijven 
aan de slag gaat om te zoeken naar alternatieven. Tenslotte is het goed om aan te 
geven dat we zien dat de netbeheerders zich inzetten om in onze regio de beschikbare
ruimte op het net beter te verdelen en de capaciteit te vergroten. Dit alles neemt niet 
weg dat we er rekening mee moeten houden nog geruime tijd met de gevolgen van de
problematiek geconfronteerd te worden. 
 
 
Kernboodschap

De bouw van de Brede School Zilverackers is in volle gang; de oplevering vindt naar 
verwachting plaats begin 2024. Tot onze grote teleurstelling heeft de school van 
Enexis te horen gekregen dat Enexis de benodigde capaciteit aan elektriciteit niet kan 
leveren. Omdat we niet kunnen inschatten wanneer Enexis wel elektriciteit kan leveren
zijn er alternatieven onderzocht om de school toch operationeel te kunnen maken. 

Gemeente Veldhoven is zoals gezegd teleurgesteld over het nieuws van Enexis. We 
willen alles in het werk stellen om te kijken welke mogelijkheden er zijn om toch de 
benodigde elektriciteit te laten leveren aan de Brede School. We overwegen juridische 
stappen te nemen tegen Enexis.  

Vervolg

Als er nieuwe ontwikkelingen zijn omtrent de energievoorziening van de school in 
Zilverackers zullen we u door middel van een RIB of een mededeling in de 
raadsvergadering informeren. Wethouder Van Broekhoven (onderwijs en economie) en
Wethouder Giesbertz (energie) trekken in deze kwestie gezamenlijk op en houden 
contact met het schoolbestuur.  
 

Communicatie en samenspraak

Deze raadsinformatiebrief wordt ook verzonden naar het schoolbestuur en naar 
Enexis. 
 

Bijlagen
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